

Customs Notice No. (11/2023)
on Digitization of Vehicle Clearance
Certificate Card

In alignment with Dubai government's paperless strategy aiming to ensure a more sustainable future and enhance public services through smart and convenient solutions for businesses;

The following has been decided:

Article (1)

The printing of Vehicle Clearance Certificate (VCC) cards shall be ceased, and the cards shall be upgraded to digital format. Customers can download the digital card and print it if necessary. The VCC card is a mandatory requirement for all vehicles to be registered in the United Arab Emirates after finalizing relevant customs procedures.
(attached VCC card form)

Procedures

Article (2)

- The importer, broker, or their authorized designee shall request the service through the Dubai Trade portal and obtain the digital VCC copy.
- The customer shall download the digital VCC card from Dubai Trade after paying the applicable fees.
- The VCC card shall have a QR code to verify its authenticity and validity.
- The standard procedure rule for VCC cancellation after 90 days from the certificate request date shall be annulled if the VCC card has not been printed, and customers shall be allowed to download the certificate from Dubai Trade portal.

إعلان جمركي رقم (11/2023)
بشأن تحديث بطاقة وسائط النقل والمعدات الالية
بشكل رقمي

تماشياً مع استراتيجيات حكومة دبي وجمارك دبي لتكون ذات رؤية مستدامة عالمياً ولغايات الارتقاء بالخدمات الحكومية عبر حلول ذكية وسريعة للشركات؛

فقد تقرر ما يلي:

المادة (1)

سيتم إيقاف طباعة بطاقة وسائط النقل والمعدات الالية الورقية وتحديثها لتصبح رقمية ويمكن للمتعاملين تحميل البطاقة وطباعتها إذا لزم الأمر، والتي تعتبر شرطاً إلزامياً لكافة المركبات التي سيتم تسجيلها في دولة الامارات بعد اتمام الاجراءات الجمركية الخاصة بها.
(مرفق نموذج بطاقة وسائط النقل والمعدات الالية الرقمية)

الإجراءات

المادة (2)

- يقوم المستورد أو المخلص أو من ينوب عنهم بطلب الخدمة من موقع دبي التجارية والحصول على النسخة الرقمية.
- يقوم المتعامل بتحميل الشهادة الرقمية من منصة دبي التجارية بعد إتمام دفع الرسوم المستحقة.
- تكون البطاقة مزودة برمز الاستجابة السريع لتتحقق من صحتها وصلاحتها.
- تلغى قاعدة العمل المتعلقة بإلغاء الشهادة بعد 90 يوم من طلب الشهادة في حال لم يتم طباعتها والسماح للمتعاملين بتحميل الشهادة من منصة دبي التجارية.

Amendment and Cancellation

Article (3)

The VCC amendment or cancellation procedures shall remain unchanged. The customer or their authorized designee must submit a request to the customs center, including the digital VCC card for amendment or cancellation, along with a To Whom It May Concern certificate from RTA certifying that the vehicle is not registered in the UAE.

General Provisions

Article (4)

- Customs service fees shall apply as per the issued decisions.
- Violations and penalties stipulated in the GCC Common Customs Law, rules of implementation thereof, and decisions issued thereunder shall be enforced.
- The Tariff and Origin Department will serve as the reference authority for resolving all disputes and responding to inquiries related to the application of the provisions of this Notice.

Article (5)

This Notice shall take effect as of December 10, 2023. All relevant departments are required to take the necessary measures for its implementation in their respective scope of competence.

Ahmed Mahboob Musabih
Director General

أحمد محبوب مصبح
المدير العام



مكتب المدير العام
صندوق 63، دبي الإمارات العربية المتحدة
Dubai Customs
P.O. Box 63, Dubai, U.A.E.
DIRECTOR GENERAL'S OFFICE

مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة
Ports, Customs and Free Zone Corporation

© @dubaicustoms | www.dubaicustoms.gov.ae

صدر بتاريخ : 2023/12/07

Issued on: 07/12/2023

تعديل وإلغاء الشهادة

المادة (3)

تبقى إجراءات تعديل أو إلغاء الشهادة دون تغيير حيث يجب على المتعامل أو من ينوب عنه تقديم طلب للمركز الجمركي متضمناً النسخة الرقمية من الشهادة للتعديل أو الإلغاء بالإضافة إلى تقديم شهادة لمن يهمل الأمر لجمارك دبي صادرة من هيئة الطرق والمواصلات تفيد بعدم تسجيل المركبة في الدولة

أحكام عامة

المادة (4)

- تطبق رسوم الخدمات الجمركية حسب القرارات الصادرة.
- تطبق المخالفات والعقوبات الواردة في قانون الجمارك الموحد ولائحته التنفيذية والقرارات الصادرة بمقتضاه.
- تكون إدارة التعرف الجمركية والمنشأ الجهة المرجعية لحل كافة الخلافات والإجابة عن الاستفسارات المتعلقة بتطبيق أحكام هذا الإعلان.

المادة (5)

يعمل بهذا الإعلان اعتباراً من تاريخ 2023/12/10، وعلى كافة الإدارات المعنية اتخاذ الإجراءات اللازمة لتنفيذه كل فيما يخصه.

 <p>دولة الإمارات العربية المتحدة الهيئة الاتحادية للجمارك دائرة جمارك دبي</p>	 <p>United Arab Emirates Federal Customs Authority Dubai Customs Administration</p>
<p>Vehicle Clearance Certificate Card - بطاقة جمركية لوسائط النقل والمعدات الآلية</p>	
<p>التاريخ: - Date</p>	
<p>البطاقة: - Card</p>	
<p>نوع المركبة (الشكل): - Vehicle type (shape)</p>	
<p>حمولة: - Load</p>	
<p>سنة الصنع: - Manufacturing Year</p>	
<p>قوة المحرك: - Engine Power</p>	
<p>بلد الصنع: - Country of Manufacture</p>	
<p>الوزن: - Weight</p>	
<p>اسم المستورد/المالك: - Name of Importer or Owner</p>	
<p>رقم البيان الجمركي: - Declaration Number</p>	
<p>رقم المحرك: - Engine Serial Number</p>	
<p>اللون: - Color</p>	
<p>ملاحظات: - Comments</p>	
<p>تم تحرير هذه البطاقة بعد انتهاء الإجراءات الجمركية على أساس الوثائق المقدمة، وبعد التثبت من المستندات ملكيتها لا مانع من إكمال إجراءاتها من قبل المرور باسم</p>	
<p>This card is issued after the completion of the customs procedures on the means of transport described above, and after verifying the documents of its ownership, there is no objection to completing its procedures before passing under the name of</p>	
<p>www.dubaicustoms.gov.ae</p>	